
Pevske vaje v sejni sobi
V Rožni ulici na številki 5 je Janochova hiša, v

kateri je pri svojem starem stricu Jožetu stanoval
Prešeren v letih 1829-35. V tej hiši za Šentjakobsko
cerkvijo je pesnik zložil pesnitve: Gazele, Sonete
nesreče in Sonetni venec.

Prav na tem kraju pevci
mešanega pevskega zhora
Metalke že vrsto let ob sloven-
skem kulturnem prazniku s
peto in govorjeno besedo ter
šopkom rož obudijo spomin
na velikega moža. Letos slavi
ta zbor 10-letnico obstoja. O
njegovih začetkih smo se po-
govarjali s. tovarišico Olgo
Hvastija, predsednico izvrš-
nega odobra zbora.

- Prvo pevsko vajo je imel
zbor 11. septembra 1975. V za-
četku je to bil sindikalni pev-
ski zbor. Pred tremi leti, sep-
tembra 1981, pa smo se orga-
nizirali kot KUD Metalka. S
tem je bila dana možnost za
boljšo organizacijo dela. Naš
prvi zborovodja je bil Tomaž
Tozon, nasledil ga je dr. Frnce
Pergar. Sedaj vodi zbor že še-
sto sezono Mitja Gobec.

Dahes imate več pevcev kot
na začetku?-

- Na začetku smo posegali
po Ijudski in borbeni pesmi.
Sem pa tja smo se poskušali
tudi s kakšno težjo skladbo.
Ko je prišel k nam Mitja Go-
bec, smo se nekaj časa držali
starega programa, potem smo
prešli na bolj sistematično de-
lo. Vsako sezono študiramo
program za Šentviški tabor,
hkrati pa smo naš železni re-
pertoar dopolnjevali tudi s so-
dobno glasbo, umetno pesmi-
jo. Tako sega sedaj naš pro-
gram od renesanse do sodob-
nosti. Štejemo si v čast, da je
skladatelj Jakob Jež poklonil
v prejšnji sezoni našemu zbo-

v ru skladbo Magnet (na besedi-
lo pesmi Milana Dekleve).
Pravkar pa smo prejeli še eno
pesem, posvečeno zboru: na
besedilo Josipa Murna »Ne;
vem, kdo je bolj tožen« jo je
zložil Lojze Lebič. Zares smo
počaščeni, da skadatelji po-
klanjajo svojo pozornost de-
lavski kulturi. S tem podpira-
jo tudi naše delovanje in nam
dajejo nov polet.

Kako potekajo vaše vaje?
- Ker nimamo svoje pev-

ske sobe, imamo vaje v sejni
sobi dvakrat tedensko po dve
šolski uri. Če kdo ne more pri-
ti na vajo (tu so najpogosteje
opravičljivi razlogi, kot so
službene poti, inventure itd.),
to pove vnaprej. Decembra,
na primer, je bila udeležba na
vajah 93,47-odstotna.

V zboru ne prepevate samo
delavci Metalke?

- Ob tem, ko smo postali
KUD, je tudi zbor postal od-
prtega tipa, vendar je jedro še
vedno Metalkino.

Kako boste proslavili 10-let-
nico zbora?

- V Slovenski filharmoniji
bomo imeli 7. junija jubilejni
koncert pod pokroviteljstvom
generalnega direktorja Metal-
ke Jožka StrukJja.

Ali je imel v vseh teh letih
zbor veliko nastopov?

- Kar 91 jih je bilo. Gosto-
vali smo po vsej Sloveniji, zu-
naj naše republike in tudi na
Koroškem. Vsa leta sodeluje-
mo na pevskem taboru v Šen-
tvidu, štirikrat smo sodelovali
na malem taboru v Grižah pri
Celju. Veliko priznanje za nas
je bilo, da smo lahko gostovali
leta 1979 v Šentrpimožu na
Koroškem. Zelo smo bili po-
nosni, da smo leta 1984 sode-
lovali na Naših dosežkih v Ve-
liki dvorani Cankarjevega do-
ma. Naša težnja je tudi, da ne

, zapustimo ostarelih občanov.
Nazadnje smo bili v Dravljah.
Povsod smo bili zelo toplo
sprejeti.

Kakšno je družabno življe-
nje zbora?

- Skrbimo za_pestro dru-
žabno življer\je. Če imamo
priložnost in imamo med sa-
bo harmonikarja, se tudi zavr-
timo. Ko nekje nastopamo, to
vedno združimo z obiskom
bližnjega kulturnega objekta.
Mitja Gobec se vedno dobro
pripravi in vedno ve kaj pove-
dati v zvezi s kulturnim izroči-
lom, ki je povezano s krajem,
ki ga obiščemo. Tako se pevci
tudi izobražujemo.

Bliža se slovenski kulturni
praznik...

- Slovenski kulturni praz-
nik je dan našega zbora. Letos
se bomo že šestič dobili v
Rožni ulici, kjer smo prevzeli
vzdrževanje spominske
plošče, ki j e bila prej zane-
maijena. Tudi letos bomo za-
peli, da pa ne bo vedno samo
Luna sije in Zdravljica, je naš
zborovodja poiskal še primer-
ne skladbe na Prešernova be-
sedila. MILICA GOJANOVIĆ


